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PROTOKÓŁ NR IV/2022 

z IV sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim VI kadencji 

z dnia 29 marca 2022 r. 

Rozpoczęcie: 9.00    Zakończenie: 10:35 

 

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady IV sesji Rady Powiatu VI kadencji w 

2022 r. informując, iż sesja zwołana została na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca                

1998 r.  o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. z 2022 r., poz. 528). Następnie na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych wraz z Panem Stanisławem Juszczykiem, 

który w dniu dzisiejszym złoży ślubowanie i obejmie mandat Radnego Powiatu Nowodworskiego. (zał. 

do protokołu).  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. Jednocześnie wskazał, iż 

wpłynęły dwa wnioski Zarządu Powiatu w sprawie wprowadzenia do porządku obrad: 

- autopoprawki do projektu uchwały w sprawie agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. 

(autopoprawka na wniosek Komisji Budżetowo – Samorządowej), 

- autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 

2022 rok. 

- dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzenie danych 

dotyczących należności pieniężnych jednostki samorządu terytorialnego do Rejestru 

Należności Publicznoprawnych z uwzględnieniem autopoprawki. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad: 

 

- autopoprawki do projektu uchwały w sprawie agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę.  

 

Głosowanie: 14 za, przy 14 – osobowym składzie Rady (Pan Stanisław Juszczyk głosuje dopiero po 

złożeniu ślubowania. 

 

- autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 

2022 rok. 

 

Głosowanie: 14 za, przy 14 – osobowym składzie Rady 

 

- dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 

rok. 
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Głosowanie: 14 za, przy 14 – osobowym składzie Rady  

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Głosowanie: 14 za, przy 14 – osobowym składzie Rady  

Porządek został przyjęty.  

2.  Ślubowanie. (Postanowienie Nr 8/2022 Komisarza Wyborczego w Gdańsku II z dnia 14 lutego 

2022 r. w sprawie obsadzenia mandatu radnego Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim.)  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż w związku z wygaśnięciem 

mandatu radnego w okręgu wyborczym Nr 1, Pana Zbigniewa Bojkowskiego, spowodowanego jego 

śmiercią, Komisarz Wyborczy w Gdańsku II w oparciu o obowiązujące przepisy prawa, 

Postanowieniem Nr 8/2022 z dnia 14 lutego 2022 r. postanowił o wstąpienie na to miejsce, Pana 

Stanisława Kazimierza Juszczyka.  

Pan Andrzej Sobociński, Radny, zapytał Pana Stanisława Juszczyka przed złożeniem ślubowania 

czy Komisarz Wyborczy zapytał o warunki wybieralności i wybierania w myśl zamieszkiwania na 

terenie Powiatu Nowodworskiego? 

 Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, wskazał, iż wierzy, że wszyscy kandydaci na 

Radnych i wszyscy obecni Radni mają świadomość w jaki sposób kształtowany jest kodeks wyborczy             

i że wskazany przez Radnego warunek jest konieczny, by ubiegać się o mandat. Jednocześnie dodał, 

iż Komisarz Wyborczy prowadząc procedurę wstąpienia nowego Radnego do składu Rady Powiatu w 

Nowym Dworze Gdańskim, wziął pod uwagę wszelkie okoliczności. Ponadto Przewodniczący udzielił 

głosu  Panu Stanisławowi Juszczykowi w powyższym temacie. 

Pan Stanisław Juszczyk, potwierdził to, o czym powiedział Przewodniczący wskazując, że świadomy 

jest warunków, jakie spełnić musi Radny ubiegający się o mandat. 

Następnie Przewodniczący Rady, Pan Robert Ciżmowski, poprosił Pana Juszczyka o złożenie 

ślubowania.  

Pan Stanisław Juszczyk złożył ślubowanie. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji: II z dnia 24.01.2022 r. , III  z dnia 31.01.2022 r. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu, 

protokoły zostały wyłożone do wglądu w biurze rady. Jednocześnie zapytał: 

Czy są uwagi do protokołu z sesji II z dnia 24.01.2022 r.? 

Nie wniesiono.  

Czy są uwagi do protokołu z sesji III  z dnia 31.01.2022 r.? 

Nie wniesiono.  
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Protokoły zostały przyjęte.  

 

4. Odczytanie przez Radnego interpelacji i zapytań składanych na piśmie podczas sesji. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z obecnych Radnych składa 

interpelacje.   

Brak 

5. Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w powiatowych placówkach oświatowych, 

w roku 2021 - Powiat Nowodworski.  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poprosił Panią Wicestarostę, Barbarę Ogrodowską 

o krótkie przedstawienie sprawozdania. 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, omówiła sprawozdanie. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego sprawozdania? 

Brak.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

6.1 przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu 

Nowodworskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2021 rok”. – przedstawia Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta 

Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, przedstawiła projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta.  

6.2   określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku. – przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta 

Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  
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Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta.  

6.3 agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. -  przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta 

Nowodworski. AUTOPOPRAWKA (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 15 za, 

Uchwała została podjęta.  

6.4 zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok. – przedstawia Pani Barbara 

Kamińska, Skarbnik Powiatu. AUTOPOPRAWKA (załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, omówiła projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta.  

6.5    zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040. - 

przedstawia Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu. (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, omówiła projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta.  

6.6   wyrażenia zgody na wprowadzenie danych dotyczących należności pieniężnych jednostki 

samorządu terytorialnego do Rejestru Należności Publicznoprawnych. - przedstawia Pani 

Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu. DODATKOWY PROJEKT UCHWAŁY Z 

UWZGLĘDNIENIEM AUTOPOPRAWKI (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, omówiła projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta.  

7.  Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami. (zał. do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o spotkanie Zarządu Powiatu w dniu               

8 lutego 2022 r., na którym Zarząd Powiatu podjął decyzję, by w ramach II edycji rządowego funduszu 

Polski Ład złożyć wniosek o dofinansowanie do kwoty 10 000 000 zł. Jednocześnie wskazał, iż na 

ostatniej sesji mowa była jakiego rodzaju projekty zostałyby złożone, jednak uległo to zmianie, w 

związku z powyższym prośba do pana Starosty, by przedstawił na czym polega dokładnie ta zmiana. 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, poinformował, iż pomoc Uchodźcom realizowana jest 

również ze środków Banku Gospodarstwa Krajowego, zatem tego samego, co realizowany ma być 

Polski Ład. W związku z czym może okazać się, że tej edycji po prostu nie będzie z powodu 

wyczerpania środków, które przeznaczone zostaną na pomoc Uchodźcom.  Jeden z wniosków o 

którym mowa była wcześniej to dokończenie przebudowy Specjalnego Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego w Nowym Dworze Gdańskim z osi edukacyjnej, zaś drugi dotyczy w większości 

inwestycji drogowych z każdej gminy. Wniosek jest złożony i obejmujący rozbudowy, przebudowy dróg 

powiatowych położonych w Powiecie Nowodworskim w czterech gminach oprócz Krynicy Morskiej, 

gdzie tych dróg nie ma.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski wskazał, iż w związku z podwyżką cen robót 

budowlanych, trzeba mieć na względzie to, iż kwota 10 000 000 mln zł nie jest wysoka na taką ilość 

planowanych do przebudowy dróg powiatowych. Zatem Przewodniczący zapytał o technologię 

przebudowy dróg powiatowych, gdyż planowanych odcinków dróg, które mają zostać przebudowane 

jest całkiem sporo.  
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Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż w Sztutowie przebudowa pierwszego 

odcinka od drogi 501 na południe, polegać będzie na podsypce z kruszywa, następnie położeniu 

dwóch warstw asfaltu oraz pobocza z mieszanki. Dodatkowo dochodzi przebudowa chodnika do 

plaży. Kolejny odcinek znajduje się w Rybinie Cegielni za drugim mostem w prawo i jego technologia 

wykonania jest taka sama. Następnie Starosta wspomniał o budowie parkingów, chodnika w 

Marzęcinie oraz w Kępkach – Kępinach Małych, gdzie droga jest bardzo zniszczona i wykonana 

zostanie technologią polegającą na nasypaniu kruszywa łamanego plus dwie warstwy asfaltu, by 

wzmocnić nośność. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o inne uwagi. 

 

Brak 

Informacja została przyjęta. 

 

8. Odczytanie przez Przewodniczącego Rady Powiatu interpelacji i zapytań Radnych złożonych  

między sesjami. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż nie złożono żadnych interpelacji i 

zapytań między sesjami. 

9. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił Radnych o składanie wniosków i 

oświadczeń.  

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie 

ustaleń, jakie  zapadły na spotkaniach w zakresie obecnej sytuacji w samorządach i wokół. 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, poinformował, iż w tygodniu odbywają się jedno lub dwa 

spotkania z Wojewodą, w związku z sytuacją, która miała miejsce 24 lutego br. na Ukrainie oraz 

konsekwencją w postaci napływu uchodźców do Polski. Starosta zwrócił szczególną uwagę na rolę 

mieszkańców Powiatu Nowodworskiego w zaistniałej sytuacji, gdyż pierwsi uchodźcy, którzy 

przyjechali to zagościli w prywatnych domach ludzi, także na naszych terenach. Nastąpiła bardzo 

szybka mobilizacja samorządów, by przygotować miejsca dla przybywających Uchodźców. Powiat 

Nowodworski przygotował takie miejsca  w porozumieniu z właścicielami ośrodków wypoczynkowych 

na Mierzei i na chwilę obecną jest ich dziewięć. Starosta wskazał, iż powyższe okazało się trudnym 

zadaniem ze względu na przygotowanie tych miejsc w okresie zimowym, gdzie należy ogrzać, 

zaopatrzyć i wyżywić Uchodźców. Starosta dodał także, iż do Powiatu Nowodworskiego na obecną 

chwilę przybyło 1275 przybyłych Uchodźców, a w nocy do kolejnego ośrodka w Mikoszewie 

przybędzie około 75 osób, co łącznie daje liczbę 1400 Uchodźców. Połowa z tych osób, to osoby 

dorosłe, a druga połowa to dzieci głównie w wieku szkolnym. Największym problemem było ustalenie 

formuły prawnej sposobu finansowania pobytu tych osób. Przyjęta odgórnie stawka 40 zł dziennie na 

Ukraińca dla osoby fizycznej nie prowadzącej działalności gospodarczej, stanowią kwoty miliardowe. 

Jednakże kwoty te zostały ustalone przez Wojewodę, a następnie określone w drodze ustawy i 
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rozporządzenia, jednakże osoby, które przyjęły Uchodźców nie dostali na chwilę obecną żadnych 

środków finansowych, gdyż kwestią jest przygotowanie umów. Powiat jest w kontakcie z ośrodkami na 

bieżąco, jak również reaguje na ich potrzeby. Starosta dodał, iż są dwie grupy Uchodźców, ci którzy 

przez Polskę przedostają się do innego kraju głównie do Niemiec czy Skandynawii oraz tych którzy 

chcą zostać w Polsce, uczyć się, zdobyć zawodu i znaleźć pracę. Ważne będzie, by uchodźcy 

nauczyli się języka polskiego, by móc funkcjonować na polskim rynku oraz podjąć edukację w 

szkołach. Starosta odniósł się do edukacji dzieci i powstałego w związku z tym problemu, gdyż w 

Krynicy Morskiej i w Sztutowie dzieci ukraińskich jest tyle samo co polskich. Starosta wskazał również, 

iż są różnego rodzaju problemy przybyłych Uchodźców, gdyż są oni w różnym wieku, z różnymi 

emocjami, stanem zdrowia i przybyli z różnych stron Ukrainy.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, podziękował wszystkim mieszkańców Powiatu 

Nowodworskiego, przedsiębiorcom, samorządom, Radnym oraz osobom prywatnym za pomoc 

udzieloną Uchodźcom.   

 

Pan Lubomir Głowacki, Wiceprzewodniczący Rady, dodał, iż sytuacja, która obecnie dzieje się na 

Ukrainie nie jest optymistyczna dla Uchodźców, którzy zamieszkują w ośrodkach wczasowych. Jeśli 

Uchodźcy trafili do rodzin osób prywatnych, a sytuacja będzie się przedłużała, to będą mieli gdzie 

mieszkać dalej, ale problem wystąpi dla Uchodźców, którzy zamieszkują  w ośrodkach wczasowych. 

Jednocześnie Wiceprzewodniczący Rady, zapytał, czy Uchodźcy mają zakwaterowanie na dłuższy 

okres czy tylko do końca kwietnia br.  Dodatkowo zapytał ile na dzień dzisiejszych jest uczniów, którzy 

podejmują naukę w szkołach należących do powiatu? 

 

 Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż są dwie formy finansowania. Pierwsza 

forma dotyczy osób fizycznych nieprowadzących działalności gospodarczej i które przyjęły Uchodźców 

do swojego domu, gdzie dofinansowanie stanowi kwotę 40 zł dziennie na każdą osobę przybyłą z 

Ukrainy i wypłacane są przez ośrodki pomocy społecznej w formie świadczenia pieniężnego. Jest to 

dodatek dla mieszkańców, którzy przyjmują osoby z Ukrainy, w związku ze zwiększeniem kosztów 

utrzymania gospodarstwa domowego. Natomiast w przypadku osób prowadzących działalność 

gospodarczą, czy też firm, powiat podpisuje umowy, mając polecenie od Wojewody, który zleca, by 

powiat zabezpieczył miejsca dla Uchodźców z Ukrainy. Umowa ta określała w pierwszej wersji stawkę 

140 zł dziennie, natomiast w specustawie, która wyszła stawka została zmniejszona do kwoty 40 zł. 

Starosta wskazał, iż kwota ta nie pokrywa kosztów utrzymania mieszkańca. Miesięcznie biorąc pod 

uwagę koszty utrzymania, czyli wyżywienie, ogrzewanie i inne media, stawka wynosi średnio na osobę 

60 – 70 zł. W specustawie jest taka możliwość, że jeżeli z kalkulacji wychodzi wyższa kwota, to należy 

zwrócić się do Wojewody z prośbą o akceptację wyższej stawki, uzasadniając powyższe.  Jeśli chodzi 

o ośrodek, gdzie przebywa ponad 300 osób, powiat planuje podpisać umowę  do końca tego roku. 

Natomiast z innymi ośrodkami umowy będą podpisane nie do końca kwietnia tylko do końca miesiąca 

czerwca. Starosta wskazał, iż odbyły się także rozmowy w gronie samorządowców wojewódzkich, 

gdzie rozmawiano nad tym, co stanie się z Uchodźcami po 28 marca br. Pomysł Wojewody był taki, by 

przygotowywać sale gimnastyczne, remizy OSP, świetlice wiejskie, itp. Jednak informacje zostały 

zweryfikowane i kwoty będą mogły zostać zwiększone, stawka zaakceptowana to kwota 70 zł plus 
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VAT. Starosta wskazał, iż obawą będą mniejsze ośrodki, które przyjęły Uchodźców, a od czerwca 

przyjmować będą wczasowiczów, wówczas na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie powiedzieć jakie 

będą plany z Uchodźcami, którzy zamieszkują obecnie takie ośrodki. Starosta dodał, iż z pewnością 

organizowane będą miejsca pobytu, tak by zapewnić im dalsze lokum. Dodatkowo Starosta odniósł się 

do ilości Uchodźców, którzy kontynuują naukę w szkołach powiatowych, informując, iż w Liceum 

Ogólnokształcącym jest dwanaścioro uczniów w różnym wieku, natomiast w Zespole Szkół dwóch 

uczniów.  

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, wskazał, iż w domach prywatnych sprawa jest dynamiczna. Są 

zwiększone koszty wywozu śmieci, wody ścieków oraz zbiorowego żywienia. Jednocześnie dodał, iż  

Uchodźcy przybyli do Polski i zamieszkujący  w polskich domach są bardzo wdzięczni za okazaną im 

pomoc.  

 

Pan Mirosław Molski, Radny dodał, iż sytuacja jest bardzo trudna i nieprzewidywalna. Powiat 

Nowodworski nie udźwignie finansowo takiej pomocy Uchodźcom. Natomiast z informacji 

telewizyjnych nie słychać, by rząd i przedstawiciele władzy szukali pomocy w Unii Europejskiej. Radny 

słyszy tylko deklaracje medialne o pomocy, jednak minął miesiąc wojny, a ludzie którzy przyjęli do 

swoich domów Uchodźców nie otrzymali środków finansowych, by zapewnić im byt. Jedyną pomocą 

jest opłata przez PKP za przewóz polskimi kolejami oraz pomoc urzędowa. Radny stwierdził, iż 

widoczna jest tylko indywidualna pomoc ludzi, a brak jest pomocy państwa. Dodatkowo w momencie, 

gdyż jest największy kryzys migracyjny, rząd nawet nie zwraca się do Unii Europejskiej o udzielenie 

pomocy. Radny wnosi, by z Powiatu Nowodworskiego zgłosić wniosek do Wojewody o pomoc 

finansową dla Uchodźców.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, dodał, iż nie jest do końca tak, że nieudzielana 

jest pomoc, gdyż objęcie Ukraińców systemem świadczeń rodzinnych jest jakąś formą pomocy. 

Jednak faktem jest, że bez wsparcia systemowego przewidzianego nie tylko na poziomie krajowym, 

ale także europejskim, Polska nie udźwignie całego ciężaru, stąd do zrozumienia jest apel Radnego.  

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, wskazał, iż obecna sytuacja jest bardzo ciężka, gdyż firmy lub 

osoby prywatne, które przyjęły Uchodźcy potrzebują środków finansowych na ich utrzymanie. 

Jednocześnie Radny wskazał, iż najgorzej sytuacja wygląda w ośrodkach, gdzie przebywają 

Uchodźcy, a cała sytuacja może zostać zrzucona na płatnika, czyli samorządy.  

 

Pani Dorota Chojna, Radna, zapytała, czy osoby, które zamieszkują w Powiecie Nowodworskim 

mają sprawny dostęp do opieki lekarskiej? 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż specustawa gwarantuje osobom 

przybywającym z Ukrainy takie samo prawo dostępu do opieki lekarskiej, jak każdemu polskiemu 

obywatelowi. W godzinach dziennych 7.00 – 15.00 w poradni opieki zdrowotnej, a w godzinach 

wieczornych szpitalne oddziały ratunkowe.  
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Pani Dorota Chojna, Radna, zapytała, jak wygląda sprawa kalendarza szczepień, gdyż z tego co się 

orientuje na Ukrainie wygląda to inaczej? 

 

10.23 – wyszedł Pan A. Sobociński  

10.24 – wyszedł Pan W. Seroka  

 

Pan Tomasz Bojar – Fijałkowski, Powiatowy Państwowy Inspektor Sanitarny, odpowiedział, iż  

wszystkie osoby, które przebywają na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej dłużej niż trzy miesiące 

podlegają pod przepisy, które dotyczą innych obywateli. W związku z powyższym, jeśli chodzi o 

szczepienia ochronne dzieci, to po trzech miesiącach ten obowiązek zacznie dla nich funkcjonować. 

Powyższe dotyczy także pozostałych szczepień np. covidowych. Dodatkowo dyrektor poinformował, iż 

Sanepid posiada również ulotki w języku ukraińskim, jak również podjęte zostaną próby wizyt w tych 

miejscach, gdzie zakwaterowana jest większość Uchodźców, by bezpośrednio porozmawiać i 

uświadomić ich o prawach, jakie posiadają. Jednakże stwierdził, iż zaszczepialność na Ukrainie była 

zdecydowania niższa, jak również pakiet szczepień był inny niż w Polsce. Dodatkowo wskazał, iż na 

chwilę obecną nie widzi zagrożenia chorobami, które dzieci ukraińskie mogłyby zarazić polskie dzieci, 

gdyż były inaczej szczepione.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, dodał, iż obawy są przewidywalne, jednak 

faktycznie chodziło o potwierdzenie czy rzeczywiście wystąpiła jakaś choroba, a wiadomo, że 

szczepienia nie dają pełnej gwarancji.  

 

Pan Lubomir Głowacki, Wiceprzewodniczący Rady wskazał w jaki sposób podchodzić 

optymistycznie do tego co się dzieje, jeśli jakiś czas temu cieszyliśmy się z rozdania środków w 

ramach Polskiego Ładu, a obecnie może się okazać, że tych środków nie będzie. 

Wiceprzewodniczący Rady wskazywał, by poczekać z entuzjazmem  do czasu, gdy będą tego efekty. 

Dodatkowo zapytał jak wygląda sytuacja pomocy i objęcia tarczą powiatowych placówek oświatowych 

w zakresie gazu czy energii elektrycznej? 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, że jeśli pytanie dotyczy zwiększenia 

dofinansowania ze strony rządu, to takich możliwości nie będzie z powodu wysokich kosztów, które 

ponosimy w związku z zaistniałą sytuacją. Zatem samorządy muszą mieścić się w wydatkach w 

swoich budżetach. Jednocześnie dodał, iż szkoły powiatowe mają  problem dotyczący zwiększenia 

wydatków na ogrzewanie i na prąd. Jednocześnie wskazał, iż zwiększane są także wydatki na bieżące 

utrzymaniem dróg. Dodatkowo Starosta podsumował, iż powiat musi funkcjonować w ramach swojego 

budżetu i w nim się zmieścić z wydatkami.  

10. Zakończenie obrad. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym 

Dworze Gdańskim. 

                                                                                                                                                                           

Protokołowała: R. Kamińska                                                                                               Przewodniczący Rady 

                                                                                                                                                             (-) 

                                                                                                                                               Robert Ciżmowski 
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